
Pogovor s predsednikom šišenskega izvršnega sveta Dušanom Brekičem

TEŽAVE ZARADI UVOZNIH OMEJITEV
Ceprav nas le še slab mesec loči od no-

vega leta, ko tudi gospodarstveniki naredijo
obračun poslovanja v preteklih 12 mesecih,
pa so zaradi zamudnosti izračunavanja raz-
nih kazalcev šele sedaj končane razprave o
učinkih devetmesečnega gospodarjenja v le-
tošnjem letn v šišenski občini. O tem, katere
so najpomcmbnejše značilnosti gospodarskih
dosežkov v tem obdobju, nam je več pove-
dal predsednik izvršnega sveta šišenske ob-
čine Dušan Brekič.

»Ocenjujemo, da bomo v glavnem dosegli
z resolucijo o družbenoekonomskem razvoju
y letu 1981 načrtovane cil.ie, čeprav moram
takoi dodati, da nam prav vseh nalog ne bo
uspelo uresničiti. Tako ncj bo dosežena načr-
tovana stopnja rasti družbenega proizvoda,
ne bomo uresničili nekaterih nalog stanovanj-
ske in komunalne gradnje, prav tako pa^ ne
bomo dosegli plana izvoza, čeprav so šišeriske
organizacije izvozile v prvih devetih mese-
cih letos kar za 47 odstotkov več kot v ena-
kem obdobju lani.'

Ena izmed bistvenih značilnosti je, da je
poraslo število organizacij, ki poslujejo z iz-
gubo, tako da se je izguba od polletja, ko
je znašala 228 milijonov dinarjev, ob devet-
mesečnem obračunu povečala na 334 milijo-
nov dinarjev. Med izgubaši so se pojavile
nekatere nove organizacije, tako da sedaj
osem organizacij posluje z izgubo, od tega so
štiri organizacije v sklopu Iskre.«

; Kakšni pa so vzroki za' izgube?«
»Vzroki so največkrat neurejeni odnosi

znotraj delovnih organizacij, še zlasti v pri-
merih, ko gre za nove investicije, ki še ne
dajejo pravih in pričakovanih učinkov, po
drugi strani pa so obremenjene z odplačilom
visc&ih anuitet za najete kredite. Toda večina
©rganizacij, ki poslujejo z izgubo, še zlasti
tiste v Iskri, pomenijo takorekoč temelj za
vso elektroindustrijo, zato jih moramo v lej
luči tudi obravnavati.«

Kako naj bi izplaval iz izgub največji
šišenski izgubaš, Petrolov TOZD Zemeljski
plin?«

»V te.i temeljni organizaciji izguba v de-
vetmesečnem poslovanju znaša 240 milijonov
dinarjev, do konca leta pa se bo ta znesek
še pevečal. Tako sanacija izgub Petrolove

TOZD Zemeljski plin kot Iskrine Mikroelek-
tronike bo predstavljala poseben problem, saj
občinski sklad skupnih rezerv nima dovolj
sredstev za pokritje izgub, zato bo moral
na pomoč priskočiti republiški sklad skupViih
re/.erv, ki pa tudi nima dovolj denarja za
pokritje vseh potreb. Seveda pa je težko
razmišljati o stečaju teh dveh organizacij,
staj sta nujno potrebni v našem gospodar-
skem sistemu.«

»Kako pa je z organizacijami, ki poslu-
jcjo na meji rtjitabilnosti?«

»Takšnih organizacij imamo v šišenski
občini 65. Izvršni svet bo tudi vnaprej stalno
spremljal njihove dosežke in skušal povsod
tam. kjer bo prišlo do motenj, ustrezno in-
tervenirati.«

»Kakšen vpliv imajo uvozne omejitve na
gospodarjenje v šišenskih delovnih organiza-
cijah?«

Zaostreni pogoji pri uvozu reprodukcij -
skih materialov, surovin in nadomestnih de-
lov povzročajo velike motnje v poslovarvju
številnih organizacij. Trenutno ima zastoje
v proizvodnji prek 20 organizacij, kar vpliva
na nedoseganje planov proizvodnje, kot tudi
na manjše možnosti izvoza, kajti večina te
proizvodnje je namreč izvozno usmerjena. To
je tudi glavni vzrok, da v letu 1981 ne bomo
-f»osegli predvidene rasti družbenega proiz-
voda.«

»Lahko kaj poveste o predvidevanjih o
razvoju šišenske občine v prihodnjem letu?«

»Predvidevamo še naprej dinamično rast,
saj načrtujemo rast družbenega proizvoda za
3 odstotke. Industrijska proizvodnja naj bi
se povečala za 5,5 odstotka, kar bomo dosegli
z • a'/tiviranjem novih proizvodnih zmogljivo-
sti (IMP, Litostroj in drugje), pa tudi z večjo
produktivnostjo, saj načrtujemo njen porast
za 1,8 odstotka. Vse te predpostavke ieme-
ljijo na predvidevanjih, da bo oskrba z re-
produkcijskim materialom iz uvoza takšna
kot letos.

Izvoz na konvertibilno področje naj bi po-
večali za najmanj 13 odstotkov, medtem ko
bi se celoten izvoz povečal za okrog 10 od-
stotkov. Gradbeništvo bo v prihodnjem letu
stagniralo, kmetijska proizvodnja pa naj bi se
na račun večje pridelave mleka in žitaric ter
manjše prireje mesa povečala za en odstotek.
V priHodnjem letu naj bi v občini namreč
pridobili kar tretjino več tržnih viškov žita
kot letos. Zaposlovanje se bo povečalo za
1,2 odstotka, nekaj na račun novih proizvod-
nih zmogljivosti, nekaj pa na račun odprav-
ljan.ja pogodbenih del, nadurnega dela in dela
upokojencev.«

Franee Kmetič


